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Gäster: Annika Kjellman, Region Värmland. Anna-Carin Johansson, Sophia Alm, Jesper Ekberg, SKR, 
Mari Forslund, SKR, Helen Lundqvist Nymansson, SKR.  
  

Dagordning  
Föregående mötets 
anteckningar 
a. Hur sker utskick av 
anteckningarna? 
b. Utformning av 
avteckningar 

Kommentar till minnesanteckningarna från föregående 
möte - det är nu klart att jurist från Karlstads kommun 
kommer att medverka i arbetsgruppen för SärNär. 
 
 
Förslag att minnesanteckningar skickas ut i bättre tid 
efter möten och att det tydliggörs vad som ska föras 
vidare till berörda ledningsgrupper och nätverk i 
anteckningarna.  

Beslut: Minnesanteckningar 
från föregående möte 
godkänns och läggs på 
hemsidan.  
 
Beredningsgruppen ställer 
sig bakom förslaget att testa 
nya rutiner och upplägg för 
minnesanteckningar. 

Kunskapsstyrning, 
lokalt primärvård.  
Medverkande Annika 
Kjellman 

Information om kunskapsstyrning och vilka områden på 
nationell nivå som har identifierats aktuella för 
kommundeltagande. Se mer information i bilaga. 
 
Lokala programområden (LPO) i Värmland är mindre 
grupper om två personer en sakkunnig och en 
utvecklingsledare. När det kommer nya kunskapsstöd 
eller liknande så utses en arbetsgrupp med relevanta 
deltagare för det aktuella syftet. Det har provats olika 
modeller för strukturen att utse kommundeltagare i 
arbetsgrupper. 
 
Lokalt primärvårdsråd 
Uppdraget för det lokala primärvårdsrådet är att 
arbeta enligt processen för ordnat mottagande av 
kunskapsstöd, att sortera/prioritera kunskapsstöd som 
innefattar primärvård, ge förslag på deltagare från 
primärvården till lokala arbetsgrupper utifrån behov 
och prioritering, ansvara för information/förankring/ 
beslutsunderlag till linjechefer inom primärvården. 
 
Representanter efterfrågas från allmänmedicin, 
primärvårdsrehabilitering, kommuner och 
kunskapsstyrning- och patientsäkerhetsenheten. 

Beslut: 
Beredningsgruppen ställer 
sig bakom förslag till process.  
 
Beredningsgruppen 
rekommenderar att 
kunskapsstyrningsenheten 
kommer till nätverken för 
information och att 
nätverken utser sina egna 
deltagare.  
 
Att Sandra Nätt informerar 
om det som beslutas i 
socialchefsnätverket. 
 
 



Hur kan strukturen för beslut utifrån 
kunskapsstyrningen se ut för kommunerna?  
Beredningsgruppen anser att det är viktigt att utsedda 
deltagare från kommunerna har en förankring till något 
nätverk för att kunna inhämta och vidarebefordra 
kunskap och erfarenheter. Det är också fördelaktigt om 
de har en bakgrundskunskap om 
kunskapsstyrningssystemet. Förslag att personer från 
kunskapsstyrningsenheten kommer till berörda nätverk 
för att informera om kunskapsstyrnings-systemet för 
att det ska skapa en god förankring och förutsättning 
för att hitta deltagare och skapa förståelse för 
processen. Förslagsvis fokus på rehabchefsnätverket, 
mas/mar-nätverket, nätverket för 
sjukssköterskechefer, skolchefsnätverket och/eller 
elevhälsochefsnätverk.  

Beredningsgruppen 
WS 

Planering fortgår enligt det som rapporterades vid 
föregående möte. Anders Printz kommer att delta med 
fokus på ledning och styrning i samverkan. 

 

Planering 27/1 
Socialchefer och HoS-
ledning 

Förslag att den punkt med workshop för god och nära 
vård, hälsa och omsorg som var planerad till förra 
tillfälle kan genomföras vid detta tillfälle. 
 
Beredningsgruppen ser behov av att ha dialog om hur 
mötesstrukturen ser ut och vad syftet med 
mötesforumet är och hur arbetet ska drivas framåt. 
 
Till den 24 februari inbjuds Regional Koordinering 
Psykisk hälsa för information om nya ÖK och fördelning 
av medel. 

Beslut: 
 

Psykisk hälsa ÖK - 
gemensamma medel 
RKPH, samsjuklighet 
och samverkan. 
Medverkande Anna-
Carin Johansson och 
Sophia Alm 

Överenskommelse för 2023 har kommit och innefattar 
i år psykisk hälsa och suicidprevention. 
Stimulansmedel kopplat till överenskommelsen är 
fördelade på samma sätt som föregående året.  
 
ÖK 2023 trycker på att områdena i arbetet ska 
samordnas med övriga initiativ för att skapa 
förutsättningar för synergier. Några direkta justeringar 
utifrån detta är att nyhetsbrev för psykisk hälsa och 
suicidprevention slås ihop samt att webbplatser 
sammanfogas. 
 
Pengar hämtas från Kammarkollegiet. Gällande de 
länsgemensamma medlen ska det tas ställning i 
ordföranderådet kring vem som ska hantera de 
medlen. Har tidigare varit Region Värmland. 
Beredningsgruppen är ansvariga för att godkänna 
ramfördelningen. Fortsatt process för fördelning görs i 
arbetsgrupper/styrgrupper som finns kopplade till 
varje område.  
 

Beslut: 
Att Sophia och Anna-Carin 
bjuds in till nätverksträffen 
för socialchefer och hälso- 
och sjukvårdsledning den 24 
februari för information om 
fördelning av 
stimulansmedel m.m.  
Sandra Nätt ansvarar för att 
boka tider med Anna-Carin 
och Sophia. 



Inbjudan till konferens 17 februari skickas ut till 
beredningsgruppen 
 
Se mer information i bifogad bilaga. 

God och nära vård, 
hälsa och omsorg 

Överenskommelsen för god och nära vård, hälsa och 
omsorg har ännu inte meddelats. I den 
överenskommelsen har det tidigare inte kommit några 
länsgemensamma medel utan huvudmännen har 
avsatt medel till ett länsgemensamt arbete för 
stödstruktur. Beredningsgruppen rekommenderade vid 
tidigare möte att huvudmännen ställer sig bakom 
liknande upplägg för 2023. 
 
I nuläget pågår arbete med att skriva klart färdplanen 
utifrån medskick från direktörsberedningens senaste 
möte. Det som främst har förändrats är att det har 
lagts till en sammanfattning för att tydliggöra vad 
färdplanen menar behöver arbetas med i Värmland. 
 
Vid direktörsberedningens möte lyftes frågan om det 
ska kallas färdplan, då det inte innehåller specifika 
aktiviteter. Samordningsgruppen har haft dialog om 
frågan och vidhåller att det är en färdplan, som ska 
vägleda oss i arbetet framåt. Det kopplar också till 
metaforen med en resa eller expedition. Frågan ställs 
till beredningsgruppen hur de ser på den frågan. 

Beslut: Beredningsgruppen 
ställer sig bakom att det 
fortsatt kallas färdplan. 
 
 
 
 

Inför möte ang. 
Strategi för hälsa  
(se bifogade 
frågeställningar) 

Dialog om frågeställningar  

Paus   

Uppföljande samtal 
Strategi för hälsa – 
Medverkande Jesper 
Ekberg, samordnare 
Strategi för hälsa, Mari 
Forslund, 
kunskapsstyrning SKR, 
Helen Lundqvist 
Nymansson, 
sektionschef SKR.  
(se bifogade 
frågeställningar) 

Hur utvecklas samverkansarbetet mellan kommuner 
och regionen är också en viktig del att följa upp, 
tillsammans med de mer ”hårda” måtten i Strategi för 
hälsa, och det är syftet med de här dialogsamtalen.  
 
Har strukturerna för samverkan utvecklats för ett stärkt 
hälsofrämjande och förebyggande arbete under de senaste 
fem åren? Om ja, varför? De senaste åren har pandemi och 
regionbildning varit hindrande för utveckling. Kanske för att 
Nya perspektiv har funnits en lång tid, har vi glömt att arbeta 
med att utveckla arbetssätten? I och med regionbildningen 
har det byggts nya samverkansstrukturer på politisk nivå 
som också kommer att påverka strukturen för Nya 
perspektiv framåt.  
Arbetsgrupperna som tidigare var fördelade i områden har 
strukturerats om till livscykelperspektiv under den senaste 
femårsperioden. I och med den nya uppdelningen så 
beslutades också att folkhälso-strateger skulle ingå i samtliga 
livsperspektiv. Skolan har också involverats i arbetet.  
 
Erfarenheter från samverkan under pandemin – finns det 
delar som fortsätter? 

Beslut: Jesper tar kontakt 
med Sandra för att få del av 
strategiska dokument så som 
Politiskt 
inriktningsdokument, 
aktuellt perspektiv, plan för 
psykisk hälsa, och regionens 
folkhälsostrategiska plan.  



Nätverk mellan kommunernas MAS:ar och smittskydd 
fortsätter. Pandemihanteringen har stärkt tilliten mellan 
huvudmän, även privata aktörer, som fortsatt finns kvar i 
länet. Nya perspektivs arenor och kontakter var en bra grund 
att utgå från för att arbeta med samverkan under pandemin. 
Ett exempel är ett, sedan länge, etablerat socialchefsnätverk 
och mas/mar-nätverk som gav förutsättningar för samverkan 
mellan kommuner men också mellan kommuner och 
regionen. 

Vilka gemensamma mål är uttalade i framtagna styr- och 
planeringsdokument? Hur följs dessa upp? 
Det finns gemensamma uttalade mål, vilka följs upp via 
Aktuellt perspektiv årligen. 

Prövas och införs hälsofrämjande och förebyggande 
angreppssätt i större skala i länet? Finns långsiktiga 
satsningar som även har en långsiktig finansiering? 
Ungdomsmottagning online, första linjen är exempel på 
arbetssätt som testats i länet. Det ser lite olika ut i olika 
grupperingar och lika kontexter. 

Vilka är era nästa steg? 
Bättre inkludering av skolan. Till exempel ökad samverkan 
mellan skolchefer, socialchefer och hälso- och 
sjukvårdsledning. Arbeta med fokusområden i nya perspektiv 
och berörda samverkansgrupper och samordningsgrupper. 
Beredningsgruppen tillsammans med livsperspektivens 
samordnare diskuterade vid förra mötet att arbeta tydligare 
med fokusområden för att kunna se förändringar och 
förbättringar. 

Vad anser du/ni är viktigast för att göra gemensam skillnad 
för invånarnas hälsa? 
Helhetsperspektivet, processinriktning och att rörelsen i 
processen är det viktiga. I professionen behöver vi se vad 
syftet är (från invånar-workshop i Hagfors) och ha en 
uthållighet i det. 

Är det något särskilt ni vill berätta om, exempelvis saker ni 
är stolta över, eller särskilda utmaningar? 
Invånarworkshop i Hagfors har, tillsammans med workshops 
med personal, varit underlag för lokal plan för psykisk hälsa. 
Det har gett bra inspel. 
Tjänstedesign är något som utvecklas inom både kommuner 
och regionen för att ta tillvara invånarens perspektiv. 

Olika beslutsmandat är en utmaning, där kommunernas 
beslutsmandat inte alltid matchar regionens beslutsmandat. 

Tycker vi att vi samverkar kring rätt saker? 
Vi har kommit ifrån att prata om ”vem som ska ta på 
stödstrumporna” (vems ansvar är det) och avtalsfrågor.  
Det är många frågor som är kvar att utveckla. 
Kunskapsstyrningssystemet nämns som något att utveckla.  
Det utvecklas i nuläget också lokal och delregional 
samverkan för att hantera samverkansfrågor. 



Det finns synpunkter på att vi behöver prata mer om vem 
som ansvarar för vilka insatser, om ekonomi m.m. 

Har Strategi för hälsa varit till gagn för Värmland? 
Ja det har förstärkt Nya perspektivs syfte och vikten av 
samverkan kring frågorna då det på nationell nivå har 
utvecklats Strategi för hälsa. 

Övriga punkter 
 

Situationen under jul/nyår, samarbete vid 
utskrivning  
Punktmarkerat på vissa avdelningar för att öka 
kännedomen om utskrivningsprocessen och vilken 
påverkan det kan innebära för kommunen och individ. 
Avdelningar får också stöd i arbetssättet. 
Utvecklingsledare från område samverkan kommer att 
erbjuda utbildning och stöd i utskrivningsprocessen för 
utsedda avdelningar. Ökat fokus under sommaren vad 
gäller avvikelser från kommunerna vilket nu har 
övergått till att ske månadsvis. Under 
förstärkningsläget sker det veckovis. Kommunens 
deltagare i beredningsgruppen påtalar vikten av stöd 
från regionens primärvård för att kunna arbeta för 
jämnt utflöde och inflöde av patienter (undvikbar 
slutenvård tex) 
 
Varumärket Nya perspektiv - pågående arbete 
Sandra visar förslag på symbol för nya perspektiv, som 
också ska tas till den politiska styrgruppen. 
Beredningsgruppen gör ett urval. 
 
Utvecklingsarbete inom Nya Perspektiv 
Utvecklingsarbete pågår på Nya perspektiv. Översyn av 
politiskt inriktningsdokument, mål, seminariet och 
enheten nya perspektiv.  
 

Planering beredningsgruppens möten 2023  
16 jan (fysiskt) 
13 feb (digitalt - samordnare inbjudes) 
13 mars (fysiskt) 
17 april (digitalt – samordnare inbjudes)  
4-5 maj NP seminarium 
8 maj (fysiskt) 
12 juni (digitalt - samordnare inbjudes) 
28 aug (fysiskt) 
31 aug Aktualitetskonferens 
25 sep (digitalt - samordnare inbjudes) 
23 okt (fysiskt) 
15 nov Inspirationskonferens 
20 nov (digitalt – samordnare inbjudes) 
18 dec (fysiskt) 

 
 

Beslut: Beredningsgruppen 
beslutar att lyfta punkten om 
samverkan mellan 
kommuner och regionens 
primärvård för att undvika 
slutenvård till nätverket för 
socialchefer och hälso- och 
sjukvårdsledning 27/1. 
Ansvarig: Sandra Nätt 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Tre alternativ på symbol tas 
vidare till politiska 
styrgruppen. 
 
 
 
 
 
 
Vartannat möte sker 
fysiskt/digitalt. Samordnare 
och koordinatorer inbjudes 
till digitala mötena. 
 
Mötet 10 april (annandag 
påsk) flyttas till 17 april. 
 
Mötet 5 juni (klämdag) 
flyttas till 12 juni. 
 
Linnea skickar ut 
uppdateringar på datum och 
bjuder in samordnare och 
koordinatorer. 
 
 



Planering lunch-lunch socialchefer och HoS-ledning 
Länka Consulting – arbetar med samverkan och 
kommer att arbeta med direktörsberedningen. Peter 
Bäckstrand kommer att ta ställning till offerten. 
Planeringsgrupp: Sandra Nätt, Sanna Höjdén och Ulrika 
Vitalis. 
 
Val av nya medlemmar 
- Ungdomslivet – enhetschef för elevhälsan i Arvika, 

Ann-Louise Malmstedt 
- Vuxenlivet (samordnare) - Jeanette Tillman, 

enhetschef personligt ombud 
- Samverkan vid utskrivning – Pernilla Örman, 

verksamhetsutvecklare Region Värmland 
 

 
 
 
 
 
 
 
Beredningsgruppen beslutar 
att godkänna samtliga 
förslag på nya medlemmar. 

Kommande aktuella 
frågor/ Bordlagda 
frågor 

• Beredningsgruppens uppdrag som styrgrupp RKPH 

• Överenskommelse Medföljande till vården 

• Patient- och brukarmedverkan 

• Översyn av befintliga länsöverenskommelser (Leif 
Andersson) 

• Arbetsgruppen Sär-När bjuds till 
beredningsgruppens möte för rapportering. 

• Folkhälsostrateg i barnalivet - förankras i barnalivet 
- till beredningsgruppen för godkännande 
(AnnaBeata) 

• Avvikelsehantering digitalt (Petra) 

 

 


